

40th OSLER LECTURESHIP
40^e CONFÉRENCE OSLER

SPONSORED BY THE DEPARTMENT OF SOCIAL STUDIES OF MEDICINE



WEDNESDAY
November 1, 2017
6:00 p.m.

LE MERCREDI
1 Novembre 2017
18 H

CHARLES F. MARTIN
AMPHITHEATRE
McIntyre Medical
Sciences Building
Room 504

AMPHITHÉÂTRE
CHARLES F. MARTIN
Pavillon des sciences
médicales McIntyre
Salle 504

The public is cordially
invited. For further
information, call
514-398-6033.

Le public est cordialement
invité. Pour obtenir de plus
amples renseignements,
composez le 514 398-6033.

[www.mcgill.ca/ssom/
upcoming-events](http://www.mcgill.ca/ssom/upcoming-events)

INFAMOUS MEDICAL RESEARCH: BAD GUYS, DUPED VICTIMS, or Something Else?

Susan M. Reverby
Ph.D.

McLean Professor Emerita in the History of Ideas and Professor Emerita of Women's and Gender Studies, Wellesley College.

Professeure émérite McLean d'histoire des idées et professeure émérite d'études féministes et d'études de genre, Wellesley College.

We often have difficulty figuring out how to think and talk about terrible medical research studies without resorting to melodramatic characters that include the demented/racist scientist and the hapless subject/victim. Drawing on two examples of some of the worst U.S. medical research studies I have written about and exposed, I will discuss how challenging it can be to move past this way of thinking so that we can really learn something from the past.

Il est souvent difficile de faire sens et de parler de certaines études effrayantes en recherche médicale sans recourir à des personnages caricaturaux – le scientifique fou/raciste, les sujets/victimes sans défense. En prenant pour exemple deux des pires études de l'histoire de la médecine américaine, dont j'ai fait état dans mes écrits, j'exposerai à quel point il est difficile de s'éloigner de ce mode de pensée pour réellement tirer des leçons du passé.



McGill

Faculty of
Medicine

Social Studies
of Medicine

Faculté de
médecine

Sciences sociales
en médecine